
Aalisarnermut Piniarnermullu Naalakkersuisoqarfik 

Departementet for Fiskeri og Fangst 
NAALAKKERSU I SUT 

GOVERNMENT OF GREENLAND 

Medlem af Inatsisartut 
Villy Olsvig, Inuit Ataqatigiit 
Heri 

Svar på §37 spørgsmål nr. 54 

indgået 

- 5,MAR. 2018 
N.AMMiNERSORLUT!K OQARTUSSAT 

GRØNLANDS SELVSTYRE 
INATSISARTUT ALU\TTOQARFIAT 

BUREAU FOR I!\j /\TS!SA.RTUT 
SOX i 060 - 3900 NUUK 

I medfør af forretningsorden for Inatsisartut, § 37 stk. 1, har du fremsat spørgs
mål til Naalakkersuisut vedrørende Royal Greenland AJS. Spørgsmålet er henvist 
til besvarelse hos mit område. 

Eftersom Naalakkersuisut ikke er involveret i driften af Royal Greenland AJS, så 
er spørgsmålene videresendt til besvarelse hos Royal Greenland AJS. 
Nedenstående svar er dermed en gengivelse af svarene som leveret af Mikael 
Thinghuus, Adm. Direktør hos Royal Greenland. 

Spørgsmål l: Hvor mange administrative ansatte har RG's udenlandske 
hovedkontor? 

Svar på spørgsmål l: Der henvises til Royal Greenlands svar på § 37-spørgsmål 
nr. 259 fra 2015, som i princippet var de samme som spørgsmål 1 og 2 fra Villy 
Olsvig. Besvarelsen i 2015 var baseret på tal fra årsrapporten for 2013/2014. 
Årsrapporten for 2017 er under forberedelse og de nyeste tal vil fremgå i 
rapporten. 

Spørgsmål 2: Hvor meget betaler RG administrativt ansatte bosiddende 
uden for Grønland årligt til deres lands/bosteds skattemyndigheder? 

Svar på spørgsmål 2: Se svaret på spørgsmål 1. 

Spørgsmål 3: Er der planer om at hjemtage nogle eller samtlige 
administrativt ansatte til Grønland? 

Svar på spørgsmål 3: Der er en løbende vurdering af, hvilke opgaver under 
givne forhold løses bedst muligt inden for koncernens aktivitetsområder. I de 
sidste 5 år er der skabt henved 600 nye årsværk i Grønland. 

Spørgsmål 4: 2 af indhandlingsstederne i Uummannaq fjorden blev nedlagt 
sidste år. Har dette på nogen måde medført optimering af 
indhandlingsmulighederne andre steder i Uummannaq fjord? 
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Svar på spørgsmål 4: Fabrikken i Uummananq er blevet udbygget til både at 
have den dobbelte produktions-kapacitet og lager kapacitet, så den mere end 
opvejer tabet af kapacitet i de to nedlagte bygder. 

Spørgsmål 5: Kan man forestille sig, at det vil være nødvendigt med at 
opgradere lager og fry-sekapaciteterne i Uummannaq fjord? 

a. Og hvis dette er tilfældet, hvor har man så forestillet sig, at dette 
skulle kunne finde sted? 

Svar på spørgsmål 5: Jf. svar på spørgsmål 4 er dette sket. Derudover bliver 
kapaciteten i Saattut udvidet til sommer. 

Spørgsmål 6: Kvoten for hellefisk i Uummannaq fjorden er nu blevet fordelt 
for i år, har der været større behov for at iværksætte 
indhandlingsbegrænsninger visse steder? Hvis det ikke er tilfældet; 

a. Hvor megen hellefisk, kan der dagligt indhandles og 
produceres i Uummannaq? 
b. Hvor mange fiskere er den daglige indhandlede hellefisk i 
Uummannaq baseret på? 
c. Er der ellers kapacitet nok til at der kan være flere fiskere 
som kan indhandle til Uummannaq fiskefabrik? 
d. Hvor mange fiskere bliver evt. nødsaget til at indhandle på 
andre dage? 

Svar på spørgsmål 6: Fabrikken i Uummannaq kan daglig modtage mellem 40 
og 50 tons hellefisk. Efter den nye fabrik er igangsat og indkørt har der ikke 
været indhandlingsbegrænsninger i Uummannaq by. 

Der kan modtages mere fisk end der bliver leveret i Uummannaq. 

Antallet af fiskere er meget forskelligt. 

I tilknytning til planlægning på fabrikken og ved kajen laves der leveringsplaner 
for alle fiskere, så de ved hvornår de kan levere. 

Spørgsmål 7: Er der mon planer om at udvide lager og frysekapaciteten på 
RG's fabrik i Kangaamiut? 

a. Hvis ja, hvornår agter man så at iværksætte 
udvidelsesplanerne? 

Svar på spørgsmål 7: Der er ingen planer om at udbygge Kangaamiut. 
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Spørgsmål 8: På hvilke bosteder har RG hjulpet fiskere med at finansiere 
indkøb af POCA 600 joller med påhængsmotorer inkl. grej, i løbet af 2017? 

Svar på spørgsmål 8: Royal Greenland AIS har hjulpet rigtig mange fiskere i 
2017 langs hele kysten, dog flest i Upernavik, Uummannaq, Disko og Aapilattoq 
(Sydgrønland). 

Spørgsmål 9: Er der mon iværksat nationale planer om større forædling af 
fisk? 

a. Hvis ja, hvilke arter og hvad for nogen tiltag er der tale 
om? 

Svar på spørgsmål 9: Royal Greenland AIS forøger forædlingen af torsk og 
hellefisk hvert år, hvilket også klart afspejler sig i antallet af medarbejdere, som 
er forøget fra ca. 800 til ca. 1400. 

Spørgsmål 10: Er der iværksat tiltag til større forædling af 
stenbidere/stenbiderrogn? 

Svar på spørgsmål 10: Det giver ikke mening med mere forædling, herunder 
detailpakning i glas, i Grønland, da kundernes behov og dermed det endelig 
produktmix i sagens natur svinger fra måned til måned og endog fra uge til uge, 
og at produkternes derfor må færdigbearbejdes så tæt på de europæiske 
markeder, som muligt. 

Med venlig hilsen 

Karl-Kristian Kruse 
Naalakkersuisoq for Fiskeri og Fangst 
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